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The role of the individual and society in addressing the 

phenomenon of terrorism

The phenomenon of terrorism is alien to the Islamic religion and 

outside its path, and different from its approach as well as it leads to 

the loss of innocent lives, the destruction of the nation's capabilities, 

the destruction of property and gains, and the dissemination of rumors. 

Intimidating the safe and destabilizing all of this and more makes 

confronting the phenomenon of terrorism and confronting it the duty 

of the nation, each according to his ability and capabilities. Institutions 

and governments, which makes addressing this phenomenon a matter 

of necessity, must strive to treat it in a satisfactory and adequate 

manner by all means and means possessed by leaders, thinkers and 

researchers according to their abilities, skills and various scientific 

specializations, and not to remain silent about this frightening 

phenomenon or dependence in the face of it  
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( ،ظاهزج الإرهاب يٍ يُظىر انشثاب انجايعي ودور انخذيح 2009(  خانذ يىسف تزقاوي )(1

، 48،انعذد 24يح وانتذرية، انًجهذ الاجتًاعيح في انتصذي نها، انًجهح انعزتيح نهذراساخ الأيُ

 .176ص 
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” تحذياخ انعانى انعزتي في ظم انًتغيزاخ انذونيح“( ،تعقية في 1994(  انسيذ يحًذ انحسيُي )(1

، أعًال انًؤتًز انذوني انثاَي انذي َظًه يزكش انذراساخ انعزتي  الأوروتي ، يزكش 

 478-476انذراساخ انعزتي الأوروتي ، تاريس ، ص

(، الأسانية انعاجهح وطىيهح الأجم نًىاجهح انتطزف والإرهاب 1994ًذ جلال عش انذيٍ )( أح(2

، أعًال ”تحذياخ انعانى انعزتي في ظم انًتغيزاخ انذونيح“في انًُطقح انعزتيح يُشىر في 

انًؤتًز انذوني انثاَي انذي َظًه يزكش انذراساخ انعزتي الأوروتي، يزكش انذراساخ انعزتي 

 . 454-405اريس، ص الأوروتي، ت

 .19(  يحًذ انهىاري، الإرهاب انًفهىو والأسثاب وسثم انعلاج، يىقع حًهح انسكيُح، ص (3
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،أثز تطانح انشثاب عهي ظاهزج الإرهاب وإدياٌ  (2004(  يحًذ يسزي أحًذ داود )(1

ارج ، ،انًؤتًز انسُىي انتاسع )إدارج أسيح انثطانح وتشغيم انخزيجيٍ( ، كهيح انتج انًخذراخ

 684جايعح عيٍ شًس، ص 

( ، استزاتيجيح يقتزحح نتىعيح انشثاب انكىيتي يٍ يخاطز 2016(  يحًذ يزضي انشًزي )(2

 .24- 20الإرهاب وانتطزف انفكزي، انًجهح انعزتيح نهعهىو الاجتًاعيح، يصز، ص 
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 .24(  يحًذ يزضي انشًزي، يزجع ساتق، ص (1
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